

*Patriotic
war II class*

AWARD CITATION

Surname, name and middle name	GALAYCHUK ILYA ANUFRIEVICH
Rank	Guards Sr. Lieutenant
Position and unit	Aviation squadron navigator, 8 Guards bomber aviation regiment.

is recommended for order "PATRIOTIC WAR I CLASS"

- | | |
|--|--|
| 1. Birth year | 1913, Vinnytsia region, Teplitsky district, vilalge Pchelnoe. |
| 2. Nationality | Ukrainian |
| 3. In Red Army service since | 1934 |
| 4. Party membership | VKP(b) member |
| 5. Participation in combat (where, when) | Southern front 22.06.1941 - 01.08.1942;
Central front since 01.05.1943. |
| 6. Wounds and contusions | None |
| 7. Previous awards | Order "Red Banner" 1938 for a special mission;
Order "Red Banner" 1941. |
| 8. Drafted by which induction station | Teplitsky town military commissariat, Vinnytsia region. |
| 9. Awardee's and his family permanent home address | <i>intentionally obscured</i> |

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

He has been fighting in the Patriotic war on the southern front since its first days and until 01.08.1941. He made 102 combat sorties on the aircrafts SB and Pe-2, for which he was bestowed with order "Red Banner".

On the Orel-Kursk sector of the Central front during the period since 05 July 1943, he conducted 21 combat mission on A-20B aircraft piloted by Guards Captain SOKOLOV. Of these missions: 16 were effective missions corroborated by the aerial photographs, by the land troops, and by the dispatches from the commander of 16 Airforce. Comrade GALAYCHUK is proficient in navigating the path for the aircraft formations in any water conditions, such as rain and fog. He always laid proper course and brought the aircrafts to the home base.

On 09.07.1943, he led a group of 9 aircrafts in a mission against the enemy armour concentration in the village SOBOROVKA. The strike resulted in destruction of 4 enemy tanks and caused 11 large fires followed by secondary explosions. On 01.08.1943, he led a group of 9 aircrafts in a mission against the enemy armour concentration in the village KROMY. The group destroyed 10 vehicles and 2 ammunition depots, which is corroborated by the aerial photographs. On 03.08.1943, in the crew of Gu.Cpt. SOKOLOV, he led a group of 9 aircrafts in a mission against the enemy armour concentration in the village STRELETSKAYA. The strike resulted in destruction of 4 tanks and 2 depots (fuel and ammunition). Above the designated target, they were attacked by 8 Me-109 and Fw-190. Thanks to good piloting skill and efficient coordination of defensive


Patriotic war 2 class

fire, the enemy attack was fended off and our aircrafts suffered no losses. On 04.08.1943, he led a group of 9 aircrafts in a ground strike against the enemy armour concentration in the village NARYSHKINO. 3 tanks and a large ammunition depot were destroyed (very large explosions were spotted), which was corroborated by the aerial photographs № 4, 9, and 11.

For exhibited courage and bravery in the fight for the Motherland, he deserves state award - order "PATRIOTIC WAR I CLASS".

11 August 1943

Commander of the 2nd aviation squadron
Guards Captain *signature* /SOKOLOV/



He deserves order "PATRIOTIC WAR I CLASS"

11 August 1943

Commander of 8 Guards bomber aviation division
Guards Major *signature* /POPOV/

He deserves order "PATRIOTIC WAR 2 CLASS"


16 August 1943

Commander of 221 bomber aviation division
Colonel *signature* /BUZYLEV/

He deserves order "PATRIOTIC WAR 2 CLASS"

20 August 1943

Commander of 6 all-purpose aviation corps
Hero of Soviet Union
Mj. General of Airforce *signature* /ANTOSHKIN/



He deserves order "PATRIOTIC WAR 2 CLASS"

03 September 1943

Commander of 16 Airforce
Lt. General of Airforce *signature* /RUDENKO/

12.08.43

*Сержант Галичук
Галайчук*

12.08.43

119

НАГРАДНОЕ ДЕЙСТ.

Сержант Галайчук Галичук Илья Александрович
Военное звание: Гвардии старший лейтенант
должность, часть - штурман эскадрильи 61-й гвардейского бомбардировочного авиационного полка.

ПРЕДЛОЖЕНИЕ: к ордену "ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОЙНЫ 1-й СТЕПЕНИ"

- 1. Год рождения - 1913, Зиницкая область, Теплицкий р-н, с. Мучное
- 2. национальность - украинец, Э.С. какого времени в ИА - с 1934 г.
- 3. Партия - 016 - чл. - №1/6/
- 4. участие в боях/где и когда/ - с 24.6.42 г. по 1.8.43 г. на Южном участке фронта, и с 1.8.43 г. на центральном фр.
- 5. имеет ли ранения или контузии - не имеет.
- 6. кем ранее награжден/за какие отличия/ - орденом "КРАСНОЕ ЗНАМЯ" 1938 г. спецзачисление, и орденом "КРАСНОЕ ЗНАМЯ" 41 г.
- 7. каким Г.В. призван - Теплицким р-н, Зиницкой области.
- 8. достоянии домашней адрес/обстоятельства к награждению или его семьи/ - [redacted]

Сержант Галайчук

1. КРАСНОЕ ОТЕЧЕСТВЕННОЕ ВОЕННОЕ ВОЗДУШНОЕ КОМАНДИРСТВО ИЛИ ВОСМУ

На фронте Отечественной войны участвовал с первых дней по 1 августа 1942 г. на Южном фронте, сделал 102 боевых вылета на самолете СВ и ИЛ-2, за что награжден орденом "КРАСНОЕ ЗНАМЯ".

на центральном фронте Орловско-Курском направлении за период с 5 июля 1943 года сделал в составе эскадрильи гвардии капитана СОКОЛОВА 21 боевой вылет на самолете ИЛ-20-В, из них: 16 эффективных, которые подтверждаются фотоснимками и наземными вычислениями и телеграммами командующего 16 Воздушной Армией. Ком. Г.В. Галайчук умело водит группу самолетов в любых метеопусловиях, как приходе в дожде и тумане. Всегда приводит свои группы на свои аэродромы.

1.8.43 г. водил группу в составе 9 самолетов уничтожил скопление танков в пункте СОВОЛОЖИНА, в результате группы уничтожено 4 танка и вызвано 11 больших пожаров со взрывами. 1.8.43 г.

в составе 9 самолетов уничтожил живую силу и автомашину в пункте ЛРСМА, уничтожено группой 10 автомашин, два склада с боеприпасами, что подтверждается фотоснимками. 3.8.43 г. с лейтенантом гвардии капитаном СОКОЛОВАМ водил группу в составе 9 самолетов по уничтожению танков в р-не СРЕДНЕЦКАЯ, уничтожено 4 танка взорван склад с горючим и боеприпасами. в районе Деми атакованы 3 ИЛ-109 и 1 ИЛ-190, но благодаря хорошему маневрированию и организации огня стрелков и стрелков-радиостов, атака была отбита. Потерь не имел.

4.8.43 г. водил группу в составе 9 самолетов, уничтожил танки и авт. автомашину в р-не НАРШИЦКО, уничтожил 3 танка и большой склад с боеприпасами, где наблюдали слабые взрывы, подтверждается фотоснимками №4, 9 и 11.

За проявленные доблесть и мужество в борьбе за родную державу правительственной награжден орденом

"ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОЙНЫ 1-й СТЕПЕНИ".

КОМАНДИР 2-й ГВАРДИЙСКОЙ ЭСКАДРИЛЬИ



Галайчук

11 августа 1943 г.

Достоин награждения правительственной наградой
орденом "ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОЙНЫ ВТОРОЙ СТЕПЕНИ"



КОМАНДИР 221 ВАД
ПОЛКОВНИК

Бузылев

/ПОЛОС/

II. ЗАКЛЮЧЕНИЕ ВЫШЕСТояЩИХ НАЧАЛЬНИКОВ

Достоин награждения правительственной наградой
орденом "ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОЙНЫ ВТОРОЙ СТЕПЕНИ"

КОМАНДИР 221 ВАД

ПОЛКОВНИК
/БУЗЫЛЕВ/

"11" Августа 1943 г.

Бузылев

Достоин награждения правительственной наградой ордена
ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОЙНЫ ВТОРОЙ СТЕПЕНИ



КОМАНДИР 6 СМЕШАННОГО АВИАКОРПУСА
ГЕРОИ СОВЕТСКОГО СОЮЗА
ГЕНЕРАЛ-МАЙОР АВИАЦИИ
/АНТОНОВ/

Антонкин

"20" августа 1943 года.

ЗАКЛЮЧЕНИЕ КОМАНДУЮЩЕГО 16 ВОЗДУШНОЙ АРМИИ

Достоин правительственной награды - *ордену Отечественной войны 2 степ.*

КОМАНДУЮЩИЙ 16 ВА
ГЕНЕРАЛ-ЛЕЙТЕНАНТ АВИАЦИИ
(РУДЕНКО)

Сруцеско

"3" августа 1943 г.